
     Protokoł Nr 8  
 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 20 listopada 2007 r.  
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą 
obecności.  
    
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji P. Kociołek, który otworzył posiedzenie 
i przedłoŜył następujący porządek:  
 
1. Odczytanie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
2. Zapoznanie członków Komisji ze Statutem OSP na przykładzie statutu OSP Kudrowice.  
3. Zapoznanie Komisji ze stanem ochrony środowiska w gminie Pabianice łącznie z ilością 
budynków pokrytych eternitem.  

 
Ad. pkt. 1.  
 
Przewodniczący Komisji odczytał protokół z poprzedniego posiedzenia komisji tj. z dnia 18 
października 2007 r. i po jego odczytaniu wniósł o uzupełnienie go o nie ujęty w protokole 
zapis dot. wypowiedzi Komendanta Gminnego Zw. OSP R. Figla.  
Uzupełnienie  wypowiedzi o którą wniósł Przewodniczący Komisji stanowi załącznik nr 10 
do protokołu nr 7 z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 18 
października 2007 r.  
 
Przewodniczący Komisji P. Kociołek nawiązując do tematu poprzedniego posiedzenia 
Komisji powiedział, Ŝe niejasnym wydaje mu się  poinformowanie  Komisji, iŜ na wyjazdy  
samochodów  straŜackich , które są  własnością jednostek OSP , zezwolenia  wydaje  Wójt 
Gminy. Komendant Gminny, informował takŜe Komisję, Ŝe na wyjazdy tych samochodów  
straŜ nie musi mieć zezwolenia Wójta  Gminy.  
 
Radna Z. Kasperka zwróciła uwagę na to, Ŝe w załączniku do budŜetu gminy znajduje się 
wykaz samochodów straŜackich stanowiących mienie komunalne gminy i naleŜałoby 
szczególnie na te samochody zwrócić uwagę.  
Zaproponowała wypracowanie przez Komisję  wniosku o przedłoŜenie Komisji informacji na 
temat stanu wszystkich samochodów straŜackich znajdujących się w jednostkach OSP z 
wyszczególnieniem tych samochodów,  którymi tylko i wyłącznie dysponują jednostki OSP.  
 
Komisja wyraziła poparcie do powyŜszego i wypracowała wniosek następującej treści : 
 
1. Komisja wnioskuje o podanie jej pisemnej informacji dot. określenia własności i 
współwłasności oraz dysponentów samochodów straŜackich.  
 
Komisja poprosiła na jej posiedzenie inspektora W. Marczaka celem uzyskania informacji na 
temat  rejestracji samochodów straŜackich.  
 
Inspektor W. Marczak poinformował, Ŝe samochody straŜackie tzw. lekkie są zarejestrowane 
na jednostkę, w której  posiadaniu jest samochód . Dla  3 samochodów współwłaścicielem z 



 2

daną  jednostką  jest Urząd Gminy. Są to samochody znajdujące się w jednostce OSP Górka 
Pabianicka, Janowice i Rydzyny.  
Urząd Gminy finansuje w pełni opłaty za wszystkie  samochody tj. za paliwo, ubezpieczenie 
oraz ponosi koszty remontów  samochodów .  
Urząd Gminy nie ponosi jedynie opłat związanych z ubezpieczeniem budynków straŜackich. 
 
2. Komisja podjęła wnioski,   jednoznacznie ustalić Wójta Gminy dysponentem 
samochodów straŜackich tzw. lekkich / dot. tylko wyjazdów niebojowych/ .  
 
3. Komisja ponowiła takŜe wniosek nr 3 z posiedzenia z dnia 18,10.2007 dot. 
wprowadzenia przez jednostki OSP dziennych kart drogowych na wyjazdy lekkich 
samochodów straŜackich na rzecz innych niŜ straŜackie jednostek w gminie Pabianice.  
  
W przeprowadzonym przez Przewodniczącego Komisji głosowaniu nad złoŜonymi 
wnioskami nr 1, 2 i 3  zapisanymi powyŜej udział wzięło 5  radnych  / nieobecna w tym 
czasie  na posiedzeniu Komisji była radna M. Lubowiecka / Przewodniczący przeprowadził 
głosowanie jednocześnie nad wszystkimi 3 wnioskami . Za wnioskami opowiedziało się 5 
radnych , przy 1 głosie wstrzymującym się .   
 
Ad. pkt. 2.  
 
Przewodniczący Komisji odczytał niektóre zapisy Statutu Ochotniczych StraŜy PoŜarnych na 
przykładzie OSP Kudrowice.  
 
Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na zapis §. 37 pkt. 3 Statutu OSP, w którym 
wyraźnie stwierdza się, Ŝe niedozwolone jest uŜyczanie samochodu straŜackiego dla 
prywatnych potrzeb członków OSP. , natomiast w zapisie  § 12 pkt. 4   zezwala się  na takie 
działania. Przewodniczący stwierdził,  Ŝe między  tymi paragrafami  są sprzeczności. 
 
Treść zapisów § 37 i § 12 Statutu OSP znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu zał. 
nr 1.  
 
Radny M. Muszczak dokonał ponownie odczytania zapisów przytoczonych powyŜej 
paragrafów Statutu OSP i powiedział, Ŝe w jego rozumieniu nie widzi sprzeczności między 
tymi paragrafami. 
 
Komisja na tym  zakończyła dyskusję nad Statutem OSP i przewodniczący przystąpił do 
realizacji pkt. 3 posiedzenia Komisji.  
 
Ad. pkt. 3.  
 
Inspektor A. Dudziak zapoznał Komisję  z informacją na temat stanu ochrony środowiska w 
gminie Pabianice łącznie z ilością budynków pokrytych eternitem.  
 
Była to informacja z zakresu: 
- gospodarki odpadami stałymi 
- gospodarki ściekowej 
 - działań z zakresu ekologii na terenie gminy  
- oceny problemów związanych z występowaniem na terenie gminy Pabianice materiałów 
zawierających azbest  
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- działań z zakresu likwidacji azbestu 
- wyników prowadzonego rozeznania moŜliwości udzielenia pomocy w rozwiązywaniu tego 
problemu przez inne instytucje, 
 
Informacja pisemna na powyŜszy temat znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu 
jako zał. nr 2. 
 
Inspektor poinformował, Ŝe weszło w Ŝycie Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 6 
czerwca 2007 r. zmieniające rozporządzenie w sprawie opłat za korzystanie ze środowiska.  
W związku z powyŜszym wzrosną znacznie opłaty  dla mieszkańców z tytułu posiadania 
pojemników na śmieci. 
Sołtysi otrzymają na ten temat szczegółową informację. 
Wprowadzony został regulamin terminów odbioru odpadów przez firmę, która zajmuje się 
tym na naszym terenie.  
 
Radny P. Kociołek zabierając głos poruszył dwa istotne problemy z zakresu ochrony 
środowiska, a jakie pojawiają się na naszym terenie. Są to dzikie wysypiska i spalanie 
odpadów.  
Przewodniczący proponował, aby  zwrócić się do Urzędu Miasta Pabianic o ustawienie przez 
miasto Pabianice pojemników na śmieci na rogatkach miasta.  
 
Inspektor A. Dudziak przypomniał, Ŝe taka praktyka, była juŜ stosowana na naszym terenie , 
kontener na śmieci ustawiony był na skraju  miejscowości Piątkowisko – Pabianice  i niestety 
wokół pojemnika  ludzie utworzyli wysypisko śmieci   wywoŜąc nawet odpady 
wielkogabarytowe.  
a takŜe prowadzić akcje uświadamiające społeczeństwo o szkodliwości spalania plastiku 
, opon i innych odpadów.   
 
Przewodniczący Komisji P. Kociołek odniósł się do akcji zbiórki  odpadów wielko 
gabarytowych jaka miała miejsce w bieŜącym roku na naszym terenie sugerując , Ŝe 
zasadnym byłoby , aby takie akcje przeprowadzać co roku  wiosną,  a takŜe prowadzić akcje 
uświadamiające społeczeństwo o szkodliwości spalania plastiku, opon i innych odpadów.   
 
 
Inspektor A. Dudziak poruszył problem tworzenia dzikich wysypisk, a takŜe braku 
ustawowych sankcji , jakie gmina  mogłaby  nakładać za nieprzestrzeganie zasad ochrony 
środowiska. Uprawnienia takie ma jedynie Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska.  
 
Więcej głosów w dyskusji nad powyŜszym materiałem nie zgłoszono.  
Komisja informację na temat stanu ochrony środowiska w gminie Pabianice łącznie z 
informacją na temat  ilości budynków pokrytych eternitem przyjęła do wiadomości i 
postanowiła temat ten wprowadzić  takŜe do planu pracy Komisji na rok przyszły.  
 
W sprawach róŜnych radna Z. Kasperka powróciła do tematu Statutu OSP i  
 zapisów § 37 i § 12 Statutu  i postawiła wniosek , aby przedłoŜyć Komisji wykaz 
jednostek OSP, które prowadzą działalność gospodarczą. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie.  
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Komisja zapoznała się takŜe z projektami uchwał mającymi być przedmiotem obrad XV sesji 
Rady Gminy.  
 
 
Komisja zapoznała się z projektami uchwał Nr XV/A/2007 i XV/ B /2007 w sprawach: 
 
A/ powiadomienia Sekretarza Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. – Uchwała 
Nr XV/A/2007  
 
B/ powiadomienia Skarbnika  Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. – Uchwała 
Nr XV/B/2007 .  
 
Osoby zobowiązane do składania oświadczeń lustracyjnych będą zobligowane do ponownego 
złoŜenia oświadczeń  lustracyjnych z uwagi na zmiany ustawy lustracyjnej.  
 
 
Następnie Komisja zapoznała się z projektem  NR XV/ C/2007 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XIV/89/2007 z dnia 29 października 2007 w sprawie określenia stawek podatku od 
środków transportowych na 2008 r. 
PowyŜszy projekt uchwały wnosi się w związku z mylnie zapisaną kwotą w załączniku nr 4 
do uchwały w pozycji tabeli – trzy osie – liczba osi i dopuszczalna masa – nie mniej niŜ 12 a 
mniej niŜ 40 – w rubryce inne systemy zawieszania osi jezdnych zapisana kwotę „ 2.010 zł. ” 
zmienia się na kwotę 1.996,71 zł.  
Komisja projekt uchwały w powyŜszej sprawie  zaopiniowała  pozytywnie. 
 
   
Projekt uchwały Nr XV/ D/ 2007  w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 r. 
polegających na włączeniu do budŜetu subwencji ogólnej dotyczył tego, Ŝe   
Ministerstwo Finansów z rezerwy przyznało dla gminy Pabianice zwiększenie subwencji 
ogólnej , jako środki na uzupełnienie gmin w kwocie – 46.316 zł. W związku z tym proponuje 
się skorygować dochody , które nie będą wykonane w stosunku do planu o kwotę 9.000 zł 
Pozostałą  kwotę proponuje się przeznaczyć  na zwiększenie wydatków w dziale 900 w 
następujący sposób: 
„1/ do § 1 pkt. 3 rozdział 900095 § 4260 . 
W II półroczu br.  jest większy zakup wody od Zakładu Wodociągów i kanalizacji w 
Pabianicach. Kilkudniowa awaria na stacji wodociągowej w Rydzynach spowodowała , Ŝe 
trzeba było z terenu Miasta Pabianic dostarczać wodę na cały rejon gminy południowej . 
Utworzono teŜ w miesiącu lipcu br. nowy punkt poboru wody z terenu miasta we wsi 
Piątkowisko i poprzez studzienkę z zaworem redukującym ciśnienie uzupełnia się wodę w 
sieci wodociągów gminy północnej . Cena zakupu wody jest taka sama jak ustalona taryfa  w 
naszej gminie . 
 

1. Do § 1 pkt. 3 rozdział 900095 § 4270 . 
2. Urząd Gminy zlecił naprawę jednego agregatu pompowego G – 100 , który jest 

wymontowany ze stacji wodociągowej w Górce pabianickiej . Naprawę  wykonuje 
Spółka z o.o „ Zeltech” w Łodzi – wstępne koszty ustalono na około 7000 zł, do 
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wydatków doliczyć  trzeba teŜ wynajęcie dźwigu w celu zamontowania pompy w 
studni głębinowej „ 

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie Komisja zaopiniowała pozytywnie jednomyślnie.  
 
Projekt Uchwały Nr XV/E/2007 w sprawie zmian budŜecie gminy na rok 2007 dotyczy 
przesunięcia środków z działu 801 – oświata i wychowanie – rozdział – przedszkola - § 4010 
– wynagrodzenia osobowe pracowników  kwotę 4.051 zł. na dział edukacyjna opieka 
wychowawcza  - rozdz. świetlice szkolne - § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników , w 
związku z oszczędnościami funduszu w rozdziale przedszkola z powodu zmniejszenia liczby 
oddziałów w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Piątkowisku , a zwiększonymi potrzebami 
na wynagrodzenia za prowadzenie świetlic w związku z wydłuŜonym czasem funkcjonowania 
świetlic. ” 
 
 Komisja projekt powyŜszej uchwały zaopiniowała pozytywnie jednomyślnie.  
 
Przeanalizowane projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu od nr 3 do nr 6 
 
Na zakończenie posiedzenia Komisja przyjęła protokół Nr 7 z posiedzenia Komisji Ochrony 
Środowiska i Rozwoju z dnia 18 października 2007 r z poprawką o   uzupełnienie 
wypowiedzi Komendanta Gminnego Związku  OSP. 
 
Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  
 
 
       Posiedzeniu przewodniczył  
      Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska  
        i Rozwoju  
 
                     Piotr Kociołek  
Protokołowała: 
Urszula Czerwonka  


